

[The Knowledge Bank at The Ohio State University](#)

Feature Title: Лѣтопись Lietopis' Chronicle

Article Title: 16-18 septembre 1981, Paris: Table Ronde de la Commission des Manuscrits du CIBAL

Translation of Article Title: 16-18 September 1981, Paris: Round Table of CIBAL's Commission on Manuscripts

Journal Title: Polata Knigopisnaia

Issue Date: October 1981

Publisher: William R. Veder, Vakgroep Slavistiek, Katholieke Universiteit, Postbus 9103, 6500 HD Nijmegen (Holland)

Citation: *Polata Knigopisnaia: an Information Bulletin Devoted to the Study of Early Slavic Books, Texts and Literatures* 5 (October 1981): 91.

Appears in:

Community: [Hilandar Research Library](#)

Sub-Community: [Polata Knigopisnaia](#)

Collection: [Polata Knigopisnaia: Volume 5 \(October 1981\)](#)

4-5 MAI 1981, PARIS:

TABLE RONDE

TECHNIQUES APPLICABLES A LA REVELATION DES ECRITURES EFFACEES

N'ayant pas pu vous procurer un compte-rendu des contributions, nous nous bornons à vous donner la liste des contributeurs.

BENTON J.F. (Pasadena CA) *La subtraction électronique du texte supérieur d'un palimpseste.*

BARKER N. (London) *Recent Work with the British Library's Video Spectral Comparator.*

DÉSNOIS J.F. (Lyon) *Reconnaissance automatique de caractères.*

DESPRE J.P. (Paris) *Les applications de la photographie (UV, IR, transparence) à la lecture des documents effacés.*

ELLEN D.M. (London) *The Scientific Examination of Altered Documents in Criminal Investigation.*

FERRARI M. (Milano) *Possibilità di studio dei palinsesti in biblioteche Italiane.*

FLIEDER F. (Paris) *La révélation chimique des encres pâlies.*

FRIES G. (Paris) *Problèmes de déchiffrement dans la reconstitution des carnets d'artistes.*

HELLY B. (Paris) *Amélioration de la lecture des photographies d'inscriptions grecques.*

MAIRINGER F. (Wien) *Die Anwendung der UV-Reflektographie.*

ROUSSEL A., SIMON J. (Orsay) *Amplification de contrastes.*

WELLS A.C. (Harwell) *A Novel Method for Revealing Unintended Handwriting Impressions on Underlying Layers of Paper.*

La table ronde était organisée par le Centre de recherche sur la conservation des documents graphiques (Dir. Mme F.Flieder) 36 rue Geoffroy Saint Hilaire, 75005 PARIS.

16-18 SEPTEMBRE 1981, PARIS:

TABLE RONDE DE LA COMMISSION DES MANUSCRITS DU CIBAL

La réunion n'a pas pu avoir lieu à Paris. Elle est prévue pour avoir lieu:

JUIN 1982, SOFIA

3-6 NOVEMBRE 1981, SPOLETO:

CONGRESS

LA CULTURA BULGARA NEL MEDIOEVO BALCANICO TRA ORIENTE
E OCCIDENTE EUROPEO

The Congress, organized by the Centro Italiano di Studi sull'Alto Medioevo (Dir. prof. dr R.Manselli) Palazzo Ancaiani, SPOLETO (Italy) as its Eighth International Congress, offers a very rich variety of contributions, which we hope to review in the next issue of the ПОДАТА КЪННГОПИСЪНАТА.